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HLAVNÍ MĚSTO PRAHA  
Zastupitelstvo hlavního města Prahy   

    

Výbor kontrolní ZHMP   

ZÁPIS z 8. jednání 

Výboru kontrolního ZHMP konaného dne 6. 12. 2023 v 9:00 hod. 

Malá zasedací místnost Rady HMP, Nová radnice, Mariánské nám. 2, Praha 1 

     

 
Přítomni: Ing. Ondřej Prokop, Mgr. Martin Benkovič, Mgr. David Bodeček, MBA, Ing. Adam Scheinherr, MSc., Ph.D., 

Ing. Tomáš Slabihoudek, Bc. Lukáš Herold, Mgr. Josef Nerušil, Mgr. Petr Měšťan, Mgr. Kristýna 
Drápalová, Ing. Marie Kučerová  

Omluveni: JUDr. Radmila Kleslová 

Nepřítomni:   

Hosté: dle prezenční listiny  

Jednání řídil: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP      
 

Text zahájení: 

Předseda KV přivítal přítomné členy a hosty na 8. řádném jednání Výboru kontrolního ZHMP (dále jen „KV“) v aktuá lním 
volebním období. Konstatoval, že KV je usnášeníschopný a je možné zahájit jednání. Z jednání se omluvila JUDr. Radmila 
Kleslová. 

 

Schválený program: 
 

Bod Věc 

1. Program jednání, zápis z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

2. Plnění úkolů 

3. Regulace hazardních her (vyhl. č. 14/2020 Sb.hl.m. Prahy) - kamenné provozovny 

4. Žádost o prošetření postupů ohledně nájemní smlouvy č. NAP/3505/005337/2018 

5. Podnět k prošetření nehospodárného nakládání s veřejnými prostředky - pokračování 

6. Návrh úpravy Jednacího řádu zastupitelstva hlavního města Prahy 

7. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

8. Různé 

 
 
K jednotlivým bodům programu: 

1. Program jednání, zápis z předchozího zasedání a určení ověřovatele zápisu 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP  
 
Předseda KV úvodem představil návrh programu jednání. Žádné návrhy na úpravy návrhu programu nebyly 
vzneseny. 
 
Předseda KV dále požádal o schválení zápisu z minulého jednání KV. K zápisu nebyly vzneseny žádné připomínky.  
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Ověřovatelem zápisu z tohoto jednání byla určena Mgr. Kristýna Drápalová. 

Usnesení č. U-VK-0226 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   s c h v a l u j e  

1.  program jednání Kontrolního výboru podle přílohy č. 1 tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

2.  zápis ze zasedání Kontrolního výboru ze dne 15. 11. 2023, uvedený v příloze č. 2 tohoto usnesení 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

I I .   s t a n o v í  

Mgr. Kristýnu Drápalovou ověřovatelkou zápisu 

přijato jednomyslně, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

2. Plnění úkolů 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předseda KV informoval, že všechny úkoly byly splněny, kromě předložení petice k informačním tabulím na program 
jednání zastupitelstva hl. m. Prahy, a to z důvodu, že zástupci petentů požádali o projednání v prosinci. Petice bude 
tak předložena na příští jednání zastupitelstva hl. m. Prahy. 

 

3. Regulace hazardních her (vyhl. č. 14/2020 Sb.hl.m. Prahy) - kamenné provozovny 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
K dalšímu bodu, kterým je regulace hazardních her na území hl. m. Prahy, přivítal předseda KV zástupce podatele a 
Mgr. Kateřinu Arnotovou, předsedkyni Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP. Upozornil, 
že do kompetence KV nespadá věcné řešení této problematiky, ale postup hl. m. Prahy v této věci za poslední rok, na 
což si i podatel ve svém podnětu stěžuje. Požádal o vyjádření zástupce podatele. 
 
Zástupce podatele přečetl stanovisko prezidenta České komory loterijního průmyslu na podporu hazardních her v 
kamenných provozovnách.  
 
Předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP upozornila, že od 1. ledna 2024 
nekončí na území hl. m. Prahy provozování technických her, jak je někdy nesprávně uváděno. V tuto dobu ještě 
nedoběhnou veškerá povolení, která mají platnost 3 roky. To nastane až v průběhu začátku roku 2024. Situace se 
v rámci hl. m. Prahy řeší intenzivně od jara tohoto roku. Zákaz technických her na území hl. m. Prahy je znám už 
několik let, od přijetí platné obecně závazné vyhlášky, která upravuje rovněž regulaci živé hry. Hl. m. Praha dostala za 
tuto vyhlášku pokutu od ÚOHS. V současné době existují 3 varianty řešení, a to úplný zákaz všech hazardních her, 
další varianta je povolení všech her a konečně se jedná o nalezení objektivních kritérií, na základě kterých bude 
možné provozovat živé hry. Takovým kritériem může být např. zákaz 200 metrů od školských zařízení. Toto však není 
vhodné, proto se hledají další možnosti. Do úvahy přichází např. provozování v rámci hotelů či galerií, což však může 
opět narazit na porušení hospodářské soutěže, příp. nastavení regulace obdobně, jako u statutárního města Brna. V 
pondělí proběhne další koaliční jednání, kde má představit svůj návrh i gesčně příslušný radní Zábranský. 
 
Mgr. Bodeček poděkoval předsedkyni Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP za podané 
informace. Prezentaci zástupce podatele považuje za lobby, i když nemůže být dle svých slov nařknut z toho, že by 
byl proti vlastníkům kasín, protože poslední 3 roky je osočován, že je jedním z nich, což však vůbec není pravda. 
Očekával, že na tomto jednání bude řešena záležitost s ÚOHS tak, aby došlo k nápravě stávajícího stavu, nikoliv 
řešení regulace technické hry. 
 
Ing. Kučerová se dotázala, čeho se týká výtka a pokuta ÚOHS. Upozornila, že dle stanovisek ÚOHS není problém 
plošný zákaz, ale neodůvodněná regulace v některých městských částech. 
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Předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP uvedla, že problém je v regulaci živé 
hry, a to na základě požadavků městských částí. Je potřeba stanovit objektivní kritéria pro celé území, jednu obec. 
 
Mgr. Pavel Mareš, předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP, uvedl, že je v zájmu koalice 
vymyslet ideální řešení. Prezentaci zástupce podatele považuje za výhružku. Upozornil na negativa, spojená s 
provozováním technických her.  
 
Předseda KV uvedl, že dle podaných informací se koalice zabývá touto problematikou s cílem nalézt řešení. Zeptal se 
na předpoklad vyřešení. 
 
Předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP uvedla, že záleží, jak rychle se koalice 
domluví, následovat bude standardní připomínkové řízení, novela vyhlášky by mohla být předložena zastupitelstvu 
na jaře příštího roku. 
 
Zástupce podatele upozornil na hrozící škody a diskriminaci technických her v kamenných provozovnách vůči online 
hrám, které lze hrát kdekoliv. Dále upozornil na Evropské právo a volný pohyb služeb.  
 
Mgr. Bodeček uvedl, že zastává názor, že do luxusních hotelů a kasín živá hra patří. ÚOHS se ve vztahu k platné 
vyhlášce hl. m. Prahy zabýval živou hrou, technická hra je vyřešena. Lobbing vidí v tom, že se podatel snaží o znovu 
povolení technických her na území hl. m. Prahy. 
 
Předseda Výboru pro rodinnou politiku a sociální oblast ZHMP požádal, aby byl vždy přizván na jednání KV, pokud 
bude projednávána problematika hazardních her, stejně jako předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a 
transparentnost ZHMP. Dále konstatoval, že nesouhlasí s jedinou větou zástupce podatele. 

Usnesení č. U-VK-0227 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   b e r e  n a  v ě d o m í  

dopis, prezentován zástupcem podatele a informace předsedkyně Výboru pro legislativu, veřejnou správu a 
transparentnost o řešení situace s hazardem na území hl. m. Prahy 

I I .   k o n s t a t u j e ,  ž e  

obecně závazná vyhláška o regulaci hazardních her by i podle názoru UOHS měla doznat změn 

I I I .   v y z ý v á  

Výbor pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost a radního Adama Zábranského o urychlenou přípravu 
a projednání novely obecně závazné vyhlášky o regulaci hazardních her 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

4. Žádost o prošetření postupů ohledně nájemní smlouvy č. NAP/3505/005337/2018 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předseda KV uvedl další podnět, kterým je zjednodušeně řečeno pronájem pozemku na „automyčku“. Podatel 
upozorňuje v rámci svého podnětu, že mu tento záměr hl. m. Praha nedovolilo realizovat, byť řádně platil nájem. 
Také nevyšlo přestěhování na jiný pozemek. Hrozí soudní spor. 
 
Podatel podrobněji uvedl svůj podnět a doplnil jej o další skutečnosti. Souhlas se stavbou nebyl odborem EVM 
MHMP v září 2019 vydán. Dále shrnul další postup vyjednávání se zástupci města. Rada hlavního města Prahy 
schválila nájemní smlouvu s předmětem nájmu výstavby automyčky jako dočasné stavby, souhlas k této stavbě však 
nebyl Magistrátem hl. m. Prahy vydán z důvodu nesouhlasného stanoviska IPR HMP.  Bylo domluveno náhradní 
řešení a přesun na jiný pozemek. Byl zpracován příslušný materiál, který schválila majetková komise RHMP, nebyl 
však podpořen Výborem pro správu majetku ZHMP. Dle dalších informacích byla ve věci vyžádána nová stanoviska. 
Radní Zábranský se omluvil za předešlé vedení. Nastínil varianty dalšího postupu, které mohou zvrátit hrozící soudní 
spor a vymáhání finančních ztrát a odškodnění. 
 
Mgr. Benkovič uvedl, že se s touto problematikou setkává již dlouhodobě, je překvapivé, že ještě není dořešena. 
Podle jeho názoru jsou procesní pochybení na obou stranách. Upozornil na nestandardní připomínková místa 
dotčeného tisku. Upozornil, že město by se mělo snažit vyvarovat zbytečných soudních sporů. Navrhnul usnesení, 
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kterým by KV požádal radního Zábranského, aby se bezodkladně zabýval tímto případem a pokusil se najít smírnou 
mimosoudní cestu a doporučuje věc projednat ve Výboru pro správu majetku ZHMP. 
 
Mgr. Drápalová uvedla, že KV by měl řešit proces, nikoliv meritum věci, zda a kde má být myčka. Sdělila, že má vážné 
pochybnosti o postupu Magistrátu hl. m. Prahy. Pokud rada hl. m. Prahy schválí nájemní smlouvu na dočasnou 
stavbu myčky a následně nevydá souhlas se stavbou, následně trvá 300 dnů, než vůbec nějak reaguje. Tato situace 
by se neměla opakovat a jedná se o krajně nestandardní postup. Dotázala se, proč nejsou přítomni zástupci 
Magistrátu hl. m. Prahy. 
 
Předseda KV uvedl, že ředitel HOM MHMP byl přizván, dnes ráno se však omluvil z důležitých osobních důvodů. 
 
Mgr. Bodeček uvedl, že je v rámci městské části kritikem na uzavírání nájemních smluv pro účel, na který ten dotčený 
prostor není zkolaudován, neboť mohou vznikat problémy, což ilustruje i projednávaná věc. Podle jeho názoru by 
měl být vrácen nájem a záležitost ukončena. Neměla by být realizována opce, neboť nebyl naplněn účel nájemní 
smlouvy, což není vina podatele. Nepovažuje tuto záležitost za standardní.     
 
Mgr. Benkovič uvedl, že na jednání Výboru pro správu majetku ZHMP, pokud to bude projednávat, bude přizván i 
ředitel Magistrátu hl. m. Prahy. 
 
Mgr. Drápalová navrhla doplnit návrh usnesení, aby radní Zábranský prošetřil postup EVM MHMP v této věci a 
zabýval se otázkou případné odpovědnosti za škodu, která by hlavnímu městu Praze vznikla, pokud by byl nárok 
podatele u soudu úspěšný (bude hlasováno odděleně). 

Usnesení č. U-VK-0228 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   ž á d á  

radního Adama Zábranského, aby se bezodkladně zabýval tímto případem a pokusil se najít smírnou 
mimosoudní cestu 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

I I .   d o p o r u č u j e  

věc projednat ve Výboru pro správu majetku 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

 

I I I .   ž á d á  

radního Adama Zábranského, aby prošetřil postup EVM v této věci a zabýval se otázkou případné odpovědnosti 
za škodu, která by hlavnímu městu Praze vznikla, pokud by byl nárok podatele u soudu úspěšný, a 
následně podal vysvětlení Kontrolnímu výboru 

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 4, mimo místnost: 0 

5. Podnět k prošetření nehospodárného nakládání s veřejnými prostředky - pokračování 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předseda KV uvedl další bod, jedná se o pokračování podnětu z předchozího jednání. Podatel zaslal doplnění 
podnětu.  
 
Podatel shrnul nové informace ve věci. Upozornil zejména na skutečnost, že hl. m. Praha vynakládá zbytečné 
finanční prostředky na vedení soudních sporů. 
 
Předseda KV uvedl, že podle jeho informací směřují strany k mediaci, proto navrhnul usnesení, aby KV doporučil radě 
hl. m. Prahy vyvinout maximální snahu k ukončení sporů prostřednictvím mediace. 
 
Zástupkyně odboru HOM MHMP uvedla, že tento návrh je rozumný, na příští jednání rady hl. m. Prahy je připraven 
materiál o mediačním jednání. Dosud nebyla obdržena reakce na poslední návrh smírného řešení. Upozornila, že 
byly podány zavádějící informace, polopravdy. Je připravena vše vysvětlit na neveřejné části tohoto jednání. 
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Podatel přednesl možné ústupky, které je ochoten učinit v rámci smírčího jednání.  
 
Zástupkyně odboru HOM MHMP uvedla, že je připravena se k tomu všemu vyjádřit, požádala o vyloučení veřejnosti. 
 
Členové KV vyjádřili souhlas s dalším pokračováním projednání tohoto bodu s vyloučením veřejnosti. Následně 
proběhlo podrobnější představení problematiky ze strany zástupkyně odboru HOM vč. zodpovězení dotazů 
některých členů výborů. 
 
Po ukončení diskuse navrhnul předseda KV návrh usnesení, jak jej formuloval v úvodu. 

Usnesení č. U-VK-0229 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   d o p o r u č u j e  

radě hl. m. Prahy vyvinout maximální snahu k ukončení sporů prostřednictvím mediace 

přijato jednomyslně, pro: 10, proti: 0, zdržel se: 0, mimo místnost: 0 

6. Návrh úpravy Jednacího řádu zastupitelstva hlavního města Prahy 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předseda KV představil návrh postupu. Návrh novely Jednacího řádu bude předkládat na nejbližším zasedání 
zastupitelstva hl. m. Prahy. Neztotožnil se s návrhy Výboru pro legislativu, veřejnou správu a transparentnost ZHMP, 
neboť jsou proti smyslu samotného návrhu, který by měl zajistit více oprávnění občanů. 
 
Ing. Scheinherr se dotázal, z jakého důvodu je stanovena povinnost přihlašovat se do diskuze písemně, dle jeho 
názoru to není prakticky možné. 
 
Předseda KV uvedl, že na městské části Praha 11 to takto funguje a nejsou s tím problémy. 
 
Mgr. Bodeček poděkoval předsedovi KV za navržený postup. Konstatoval, že je nezbytné celý proces již posunout dál. 
Zdůraznil, že interpelace občanů ve stávající podobě probíhat nemají. Podpořil povinnost písemného přihlašování do 
rozpravy, zejména i s ohledem na potřebu ověření, zda se jedná o oprávněnou osobu. 
 
Dále se k návrhu vyjádřili přítomní občané. Zazněl požadavek na větší časový prostor pro interpelace občanů. 
 
Předseda KV uvedl, že zpracovaný návrh předpokládá trojnásobný časový prostor pro interpelace občanů. 

Usnesení č. U-VK-0230 

Výbor kontrolní ZHMP 

I .   u k l á d á  

1.  předsedovi Výboru kontrolního ZHMP 

1 .   p ř e d l o ž i t  n á v r h  n ov e l y  J e d n a c í h o  ř á d u  Z H M P  na  p r o g r a m  n e j b l i ž š í h o  z a s e d á n í  
Z H M P  

přijato, pro: 6, proti: 0, zdržel se: 3, mimo místnost: 0 

7. Zpráva ředitelky OKC o výkonu kontrolních činností 

Předkladatel: Ing. Ondřej Prokop, předseda Výboru kontrolního ZHMP 
 
Předseda KV informoval, že ředitelka OKC se ze zdravotních důvodů omluvila. Informace budou předloženy na 
příštím jednání. 

8. Různé 

 
Předseda KV informoval o návrhu na termíny jednání na příští rok: 
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Termíny jsou vždy ve středu od 9:00 hodin v místnosti Nové Rady. 
 
24. 01. 2024 
21. 02. 2024 
13. 03. 2024 
17. 04. 2024 
15. 05. 2024 
12. 06. 2024 
04. 09. 2024 
16. 10. 2024 
13. 11. 2024 
04. 12. 2024 
 
Přítomná občanka se zeptala na kontrolu úklidu sněhu po Praze. 
 
Předseda KV uvedl, že toto není náplní KV, je možné to navrhnout na příštím jednání zastupitelstva, je to rok od roku 
horší. 

 

 

 

 

 

Předseda KV poděkoval všem za účast a jednání ukončil v 11:00. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Ověřil: Mgr. Kristýna Drápalová 

Zapsal: JUDr. Adrián Radošinský, tajemník Výboru kontrolního ZHMP   

 

Ing. Ondřej Prokop 
předseda Výboru kontrolního ZHMP 

 
 
 
 

JUDr. Adrián Radošinský 
tajemník Výboru kontrolního ZHMP 

 


